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Ülkemiz, Cumhuriyet tarihinde ilk kez Cumhurbaşkanlığı seçimini halkımızın değerli 

oylarıyla, demokratik bir ortamda ve huzur içinde gerçekleştirdi. Başbakanımız Sayın Recep 

Tayyip Erdoğan’ın bu seçimi kazanmasını müteakip Dışişleri Bakanımız Sayın Ahmet 

Davutoğlu, Ak Parti tarafından Genel Başkan ve Başbakan adayı olarak belirlendi.  

Demokrasi tarihimizde yeni bir dönem başlarken, Başbakanımız Sayın Recep Tayyip 

Erdoğan’a ve Dışişleri Bakanımız Sayın Ahmet Davutoğlu’na bu yeni görevlerinde başarılar 

diliyor, yeni dönemde huzur ve güven eşliğinde demokrasimizin daha da pekişmesini, finansal 

istikrarın korunmasını ve ekonominin gündemde daha ağırlıklı bir yer edinmesini temenni 

ediyoruz.  

G-20 Dönem Başkanlığı’nı malumunuz olduğu üzere Aralık ayında Türkiye üstlenecek. Bu 

önemli konunun, kamuoyunun gündemine taşınması için İstanbul Sanayi Odası olarak öncü 

bir rol ve çaba sergilediğimizi burada özellikle ifade etmek istiyorum.  

İş dünyasının sesi olmak ve sorunları G-20 ülkeleri liderlerine en yüksek seviyede ifade etmek 

amacıyla, 2009 yılından beri G-20’nin bir kolu olarak B-20 adıyla iş dünyası zirvesi 

gerçekleştirilmektedir.    

Türkiye’nin dönem başkanlığındaki faaliyetlerine yönelik olarak Sayın Rifat 

Hisarcıklıoğlu’nun başkanlığında şahsımın yanısıra Sayın Nail Olpak, Sayın Mehmet 

Büyükekşi, Sayın Haluk Dinçer, Sayın Erol Kiresepi ve Sayın Tuncay Özilhan içinde yer 

aldığı B-20 Türkiye Yürütme Kurulu oluşturulmuştur. 

B-20 Türkiye Yürütme Kurulu ilk toplantısını Başbakan Yardımcımız Sayın Ali Babacan’ın 

ev sahipliğinde geçen hafta gerçekleştirdi.  

Böyle önemli bir yapıda, benimle birlikte Sanayi Odamızın iki değerli meclis üyesinin de yer 

almış olmasının sanayimiz adına önemli bir fırsat olduğuna inanıyorum. 

Türkiye Ticaret ve Sanayi Şurası, üç yıllık bir aradan sonra TOBB Başkanı Sayın Rifat 

Hisarcıklıoğlu’nun ev sahipliğinde, Başbakanımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan’ın katılımı ile 

TOBB Birlik Merkezi’nde 7 Ağustos 2014 tarihinde gerçekleştirildi.  

TOBB Sanayi Odaları Konsey Başkanı olarak Şura’da yaptığım konuşmada, sanayinin 

sorunlarını Sayın Başbakanımıza doğrudan ifade etme imkânını buldum. 

2014 yılının ilk sekiz ayını geride bıraktığımız bugünlerde küresel ekonomideki toparlanma 

eğilimine rağmen aşağı yönlü risklerin varlığını sürdürdüğü görülmektedir. 

Ortadoğu ve Ukrayna’da yaşanan gelişmeler petrol fiyatlarının yükselme riskini artırırken, 

küresel finansal piyasalar ise uzun vadeli faiz oranlarındaki artış riskini taşımaktadır.  

Özellikle ABD’de uzun vadeli faizlerin beklenenden keskin ve hızlı yükselmesi, risk algısının 

yükselmesine yol açabilecektir. Öte yandan orta vadede önemli gelişmiş ekonomilerde 

durgunluk riski varlığını korumaktadır.  
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Sonuç olarak pek çok ekonomide önümüzdeki dönemde büyüme potansiyelini ve 

sürdürülebilirliği arttırıcı yapısal reformlara hız verilmesi büyük önem taşımaktadır. 

Ülkemize baktığımızda, başta sanayi üretimi olmak üzere göstergeler ekonomik aktivitede 

belli bir yavaşlamaya işaret etmektedir. Bununla birlikte Türkiye gibi ülkelere yönelik 

uluslararası finans hareketlerinin hassasiyeti geçtiğimiz yıla oranla ciddi biçimde artmıştır.  

FED tarafından verilecek her türlü sıkılaştırma sinyali, Türk lirası üzerinde önemli bir 

hassasiyet unsurudur. Öte yandan yeni kabine üzerindeki belirsizlikler ve 2015 genel 

seçimleri, yatırımlar üzerinde belirleyici olmaya devam edecek gibi görünmektedir.  

İşte böyle bir ortamda enflasyonun arzu edilen seviyeye geriletilememiş olması, ihracat 

pazarlarımızda yaşanan daralma, tasarruf oranlarının zayıf seyri, dünyadaki faiz artışı 

tartışmaları ve ülkemizdeki hassas kur dengeleri dikkate alındığında, yaşamakta olduğumuz 

faiz tartışmalarının ekonomimiz üzerindeki stresi sıcak tuttuğunu burada özellikle ifade etmek 

istiyorum. 

Son yıllardaki başarılı ekonomik performansımızın bize getirdiği not artışlarının değerini iyi 

bilip, bunun korunmasına yönelik çabaların önümüzdeki aylarda hepimizin sorumluluğu 

olduğuna inanıyoruz.  

Öte yandan, etrafımızdaki dış politika gelişmelerini de dikkatle takip etmemiz gereken bir 

dönemdeyiz. Ortadoğu’daki kanlı çatışmalar pek çok masum insanın hayatını olumsuz 

etkilemeye devam etmektedir. 

Bir yanda Irak’taki hükümet değişikliği ve yeni Cumhurbaşkanın belirlenmiş olması gibi 

olumlu gelişmeler yaşanırken, diğer yanda ise Gazze’de daimi bir ateşkesin sağlanamamış 

olması kalıcı bir barış ve istikrar için kısa vadede fazla umutlu olmamıza maalesef imkân 

vermemektedir.      

Dünyanın ve ülkemizin gündemindeki konulara bu şekilde değindikten sonra şimdi gündem 

maddemizle ilgili düşüncelerimi sizlerle paylaşmak istiyorum. 

Küresel iklim değişikliği 21. yüzyılın en önemli sorunlarından birini oluşturmaktadır.  

Son günlerde İstanbul’da ve ülkemizin değişik yerlerinde tanık olduğumuz bazı doğa olayları 

bu sorunu bizim de gündemimize taşımıştır.  

Çok hızlı akışa geçerek ani sellere neden olan yağışlar, geçmişte tanık olmadığımız 

meteorolojik hortumlar ve şiddetli kuraklık son zamanlarda oldukça zarar verici bir hal 

almaya başladı.  

Bu doğa olayları ulaşım başta olmak üzere günlük yaşamı pek çok açıdan olumsuz etkilerken 

iklim değişikliği riskini iyi yönetemediğimizi de biz İstanbullulara hissettirmektedir.  

İklim değişikliklerinin, kuraklık, sel ve deniz seviyesinin yükselmesi gibi etkileriyle, ülkelerin 

özellikle sosyal ve ekonomik kalkınmalarını olumsuz etkileyen bir gelişme olduğu 

dikkatlerden asla kaçmamalıdır.  

Bu noktada çok önemli gördüğüm bir hususa değinmek istiyorum: İklim değişikliği tarihin ilk 

dönemlerinden beri süregelen bir olgu olmakla birlikte tarihte ilk defa insan faaliyetleri 

sonucu değişmektedir.  

Bu değişikliğin sorumlusu her coğrafyadan biz insanlar olduğuna göre; iklim değişikliği tüm 

ülkelerin çözüme katkı sağlaması gereken küresel bir sorundur. 
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İşte bu nedenle, Birleşmiş Milletler çatısı altında soruna yönelik çözüm arayışı uzunca bir 

süredir devam etmektedir.  

Ancak 1992 yılından bu yana; alınacak önlemlerin maliyeti ve ülkelerin sosyoekonomik 

yapısı nedeniyle taraflar, 2020 sonrası için adil bir anlaşma noktasında isteneni henüz 

karşılayamamıştır. 

Göçlere ve güvenlik sorunlarına neden olması itibariyle iklim değişikliği insanlığın 

karşılaştığı en büyük sorunlardan birisidir.  

 İklim değişikliğin etkileri arasında, en tehlikeli ve başa çıkılması en zor olan afet, mahşerin 

dört atlısından birisi olarak görülen kuraklıktır. 

Ülkemiz su zengini bir ülke olmadığı gibi artan nüfusla birlikte, küresel iklim değişiminin de 

etkisiyle daha kurak bir iklime sahip olacağımıza dikkat çekiliyor.  

Özellikle su, hayatımızın her alanında olduğu gibi sanayi için de en önemli ve kritik girdilerin 

başında geliyor. İklim değişikliğinin neden olduğu kuraklık ve yağış rejimindeki sapmalar 

sonucu su kaynaklarının üzerindeki baskı giderek artıyor.  

Böyle bir ortamda, su kaynaklarının kullanımında toplumsal dinamikler düşünülerek içme ve 

kullanma suyuna öncelik verilmesi sonucu, sanayi sektörü; üretimi için gerekli suyu 

bulamayabilir. Bu durum tüm sanayi sektörlerini, özellikle de yoğun su kullanımı olan 

sektörleri olumsuz etkileyebilecektir.  

Sayın Kadıoğlu, İstanbul Büyükşehir Belediyesi’ne susuzluğa karşı önlem alınması 

konusunda bir çağrınız var. Sosyal medya üzerinden başlattığınız imza kampanyasının büyük 

kitlelere ulaşmasını, Büyükşehir Belediyemizin önerilerinizi hayata geçirmesini temenni 

ediyorum.  

Biraz önce iklim değişikliklerinin göçlere ve güvenlik sorunlarına neden olduğuna değindim. 

Birleşmiş Milletler bünyesinde hazırlanan bir rapora göre, 2050 yılına gelindiğinde iklimle 

ilintili ani afetler nedeniyle dünya çapında 200 milyon insanın yer değiştirebileceği tahmin 

edilmektedir. 

Kuşkusuz bu yer değiştirme, başta ekonomi ve sosyal yapı olmak üzere pek çok şeyin 

olumsuz etkilenmesine neden olacaktır.  

Bir İngiliz ekonomiste göre, iklim değişikliğine önlem almamanın maliyeti 2050 yılında 

dünya gayrı safi milli hasılasının yüzde 20’si olacak. Burada asıl çarpıcı olan husus ise 2007 

yılından başlayarak önlem almanın maliyeti ise dünya gayrı safi milli hasılasının yüzde 1’idir.  

Türkiye açısından duruma baktığımızda tablo pek iç açıcı değil. 2011 yılında yayımlanan 

İklim Değişikliği Ulusal Eylem Planı’nda Türkiye’nin yakın gelecekte daha sıcak, daha kurak 

ve yağışlar açısından daha belirsiz bir iklim yapısına sahip olacağı ortaya konulmuştur.  

Sadece deniz suyu seviyesinde bir metrelik bir yükselmenin Türkiye’ye maliyetinin 12 milyar 

dolar olacağını dikkate alırsak, iklim değişikliğinin ekonomimiz için ortaya koyacağı 

faturanın ne kadar ağır olacağı sanırım anlaşılmaktadır.  

Zaman geçtikçe anlıyoruz ki; Doğal dünyaya ne kadar zarar verirsek iyileştirmek de o denli 

güç.  

Şunu üzülerek ifade etmek isterim ki, “sonra yapabiliriz” söyleminin devri çoktan geçti. Bu 

lüksü, maalesef bizden önceki kuşaklar yaşadı. İçinde bulunduğumuz çağda, böyle bir 
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lüksümüzün olmadığının farkında olarak üretim ve tüketim alışkanlıklarımızı değiştirmemiz 

gereken bir süreçteyiz. 

İşte bu noktada bir Afrika atasözünü hatırlamamızda fayda olduğuna inanıyorum: Bu dünya 

bize atalarımızdan miras kalmadı, biz onu çocuklarımızdan ödünç aldık.   

Burada biz sanayicilere de görev düşüyor: Son Sanayi Kongremizin ana teması olan bütünsel,  

sürdürülebilir kalkınmayı esas almalıyız.  

Ürün kaynaklı çevresel etkilerin yaklaşık yüzde 80’i tasarım aşamasında belirlenebilmektedir. 

Bu noktada sanayi ürünlerinin tasarımı aşamasında çevre mutlaka göz önüne alınmalıdır.  

Böylece; ürün geliştirme sürecinin en başında, çevreyle ilgili etmenler hesaba katılarak yaşam 

döngüsünden kaynaklanacak çevresel etkiler minimize edilebilir.  

Bu gerçekten hareketle; çevrenin, Ar-Ge ve eğitim başta olmak üzere tüm çalışmalarımızın en 

önemli noktası haline gelmesi gerektiğine inanıyorum.  

Sözlerimi bu inanç eşliğinde burada noktalarken; değerli konuklarımıza tekrar hoş geldiniz 

diyor, hepinizi, şahsım ve yönetim kurulumuz adına bir kere daha saygı ve sevgiyle 

selamlıyorum.  

 


